
 
 
 
 
 

 
 

 

 

Komunikat z posiedzenia Prezydium Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność”  
w dniu 23.07.2020 r. 

 
 

 

W posiedzeniu Prezydium KSN NSZZ „Solidarność” wzięło udział 10 członków Prezydium,  

kol. Tadeusz Kolenda, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oraz kol. Aniela Białowolska-Tejchman, 

p.o. Przewodniczącej Komisji ds. Współpracy Międzynarodowej. Posiedzenie miało po raz pierwszy 

formę spotkania zdalnego. 

 
Tematy podejmowane podczas obrad Prezydium: 

 

1. Sprawy finansowe 

 

Skarbnik KSN kol. M. Sapor przedstawiła sprawy finansowo-księgowe, między innymi informację na 

temat wpłat przez Komisje Zakładowe składek członkowskich, wielkości odpisu 2% na działalność 

statutową, wysokości składek afiliacyjnych. W dyskusji na temat składek afiliacyjnych do organizacji 

międzynarodowych oraz terminu ich zapłaty głos zabrali D. Szczukocki, A. Białowolska-Tejchman 

oraz M. Sapor. 

 
2. Komunikaty Przewodniczącego KSN 

 

• Sprawy organizacyjne biura - w chwili obecnej ze względu na sytuację epidemiczną praktycznie 

brak jest możliwości korzystania z pomieszczeń Komisji Krajowej w Warszawie przez KSN.  

Z tego powodu należy nastawić się na pracę zdalną i mieszaną. 
 
• W czerwcu oraz lipcu odbyły się posiedzenia Zespołu ds. monitorowania wdrażania ustawy. 

Poruszano temat wyborów władz na uczelniach. Trwają prace nad nowelizacją rozporządzenia 

dotyczącego ewaluacji jakości działalności naukowej. Na posiedzeniu lipcowym poruszony był 

temat kształcenia zdalnego oraz monitoringu programu: Inicjatywa doskonałości - uczelnia 

badawcza. 
 
• Ustalony został wstępny termin spotkania z Ministrem Nauki i Szkolnictwa Wyższego. 
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• Sprawa 6% podwyżek dla pracowników sektora szkolnictwa wyższego i nauki – KSN wystąpi do 

Premiera RP w tej sprawie, wystosowana zostanie prośba do Komisji Zakładowych, aby włączyły 

się również w akcję wysyłania petycji o wzrost wynagrodzeń. Głos w tej sprawie zabrali  

kol. K. Pszczółka oraz kol. M. Sapor. 
 
• Problem rozliczania wykonanych godzin przez pracowników w okresie epidemii. KSN 

negatywnie zaopiniowała propozycję rekomendacji ministerstwa w tej sprawie, MNiSW 

wycofało się z publikacji rekomendacji dając możliwość indywidualnego rozwiązania problemu 

w poszczególnych uczelniach. 
 
• Kol. B. Dołęga wyraził poparcie dla stanowiska w sprawie podwyżek. Przedstawił tematy 

poruszane na posiedzeniach Rady Głównej Nauki i Szkolnictwa Wyższego, w tym o zapisach 

dotyczących komisji antymobbingowej. Przedstawił również sprawę studentów na Śląskim 

Uniwersytecie Medycznym. Zwrócił też uwagę na konieczność wystąpienia do ministerstwa  

o informację dotyczącą podziału subwencji dla poszczególnych grup uczelni (medyczne, 

artystyczne, techniczne, uniwersytety, rolnicze) oraz dla poszczególnych uczelnie w grupach. 
 
• Kol. D. Szczukocki poinformował, że wpłynął do KSN poselski projekt zmiany ustawy Kodeks 

pracy, rozwiązujący problem dyskryminacji ze względu na płeć w kwestiach płacowych. Projekt 

został skonsultowany z prawnikami i zostanie przesłana opinia. W tej sprawie zabrali również 

głos kol. A. Białowolska-Tejchman oraz kol. Z. Zawitowski, B. Dołęga, M. Sawicki. 

 

3. Informacje z komisji problemowych 

 

• Kol. M. Kaczyńska poinformowała o podejmowanych działaniach w Komisji ds. Komunikacji  

i Rozwoju Związku, m.in. o nowych publikacjach, które pojawiły się na stronie KSN  

i na portalach społecznościowych oraz o artykułach planowanych na przyszłość. Zauważalne 

jest coraz większe zainteresowanie treściami publikowanymi przez KSN na stronie internetowej 

oraz FB. Podkreśliła, że największy odzew w mediach społecznościowych był na publikacje 

skierowane do władz uczelni z apelem o poszanowanie praw pracowniczych w okresie 

zagrożenia epidemicznego. Przewodniczący podziękował Komisji za aktywność oraz wszystkim, 

którzy włączyli się w prace komisji, a zwłaszcza autorom publikacji. 
 
• Kol. A. Białowolska-Tejchman przedstawiła informację o ostatnich i planowanych działaniach 

oraz spotkaniach Komisji ds. Współpracy Międzynarodowej. Ze względu na epidemię, większość 

konferencji zostało przełożonych na następny rok lub zorganizowanych w formie zdalnej. 

Pojawia się duża liczba komunikatów oraz ankiet z organizacji międzynarodowych, głównie 

związanych z epidemią COVID19. 
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• Przewodnicząca Komisji ds. Uczelni Medycznych kol. Iwona Jędrychowska poinformowała  

o zamiarze zorganizowania spotkania przedstawicieli uczelni medycznych, celem 

przedyskutowania wielu problemów występujących w tych uczelniach. 
 
• Kol. B. Zięba oraz kol. Z. Zawitowski poinformowali, że ze względu na sytuację nie odbyło się 

szkolenie w Kołobrzegu dotyczące spraw płacowych i zatrudnienia. 

• Kol. J. Piwowońska przedstawiła problemy w instytutach badawczych w związku ze zmianami 

stanowisk w instytutach badawczych, a szczególnie brakiem stanowisk naukowych. 

 

4. Stanowisko ws. obcokrajowców podejmujących kształcenie w Polsce 

 

Kol. K. Pszczółka poinformował o problemach, które pojawiły się po wejściu w życie Rozporządzenia 

Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego z dnia 5 czerwca 2018 r. „w sprawie podejmowania przez 

cudzoziemców studiów i szkoleń…” - uczestnicy Kursów Przygotowawczych utracili status  

i uprawnienia osoby odbywającej studia wyższe, co wiąże się z poważnymi konsekwencjami. 

Prezydium KSN przyjęło stanowisko w tej sprawie. 

 

5. Stanowisko ws. finansowania uczelni medycznych 

 

Kol I. Jędrychowska, Przewodnicząca Komisji ds. Uczelni Medycznych przedstawiła szereg 

problemów uczelni medycznych, wynikających z ich specyficznej sytuacji, a spotęgowanych  

w ostatnim czasie sytuacją epidemiczną. Zarówno płace jaki i finansowanie uczelni medycznych są 

na dramatycznie niskim poziomie. Kol. M. Sapor przypomniała, że wysokość subwencji to kwestia 

algorytmu naliczania tych subwencji dla uczelni medycznych oraz artystycznych. Prezydium KSN 

przyjęło stanowisko w tej sprawie. 

 

6. Sprawy różne 

 

Przewodniczący KSN poprosił przewodniczących komisji problemowych o przygotowywanie 

sprawozdań z prac komisji za rok 2019 i pierwsze półrocze 2020 r. 

 

Dyskutowano na temat możliwości wykorzystania aplikacji Teams do prowadzenia przyszłych 

zdalnych spotkań Prezydium i Rady KSN. 

 

Kol. K. Pszczółka poinformował, że zmienił się prezes Kongresu 590 – cyklicznego, corocznego 

wydarzenia gospodarczego, skupiającego przedstawicieli polskiego biznesu, nauki, polityki  

 
 
 
 
 

3 



i legislacji oraz gości zagranicznych. Nowy prezes zaprasza KSN do współpracy w obszarze rynku 

pracy oraz edukacji i odpowiedzialności społecznej. 

 

Kol. M. Sapor poprosiła o ustalenie i wcześniejsze rozesłanie terminu posiedzenia Rady KSN we 

wrześniu. Wstępnie ustalono termin na 18.09 lub 19.09 (w formie stacjonarnej lub zdalnej  

w zależności od okoliczności), a Prezydium na 15.09 (posiedzenia zdalne). 
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